



Wars are becoming increasingly common, political and climate crises are unfolding one after another, and the public sphere is saturated with anxiety-inducing and bellicose rhetoric, creating the impression that peace is receding across the world every day. While this reality cannot be denied, it is nevertheless crucial not to resign ourselves to it.

By examining the emerging new geopolitical landscape, this edition will provide citizens and young people with reasons for optimism, reminding them that today more than ever, there are concrete levers for action to promote peacebuilding.

Once again, this year, several types of events will be offered:

- Plenary conferences
- Thematic debates
- Workshops dedicated to young people
- Documentary screenings
- Testimonials
- Book signings
- Exhibitions
- Etc...



Two plenary conferences are the main highlights of the Forum and provide a global overview of the experiences and testimonies of leading personalities on the global theme of the Forum. **High-level speakers, such as Heads of State, Ministers, and Nobel Peace Prize laureates, speak in front of a public of 1500 persons and youth.** Each speaker is consulted prior to the conferences concerning their intervention and on the format of delivery (keynote, dialogue, round table), so they can participate in the best conditions. To deepen the conferences and to shed light on other current issues, **debates deal with more specific subjects from the viewpoint of experts, academics, journalists, or activists.**

Lastly, in line with our commitment to implicating youth in building the peace of tomorrow, several **workshops will be organized with educational partners.**

Under the guidance of the Normandy for Peace Scientific Committee lead by international experts Bertrand Badie and Nicole Gnesotto and of the Vice-President of the Region Normandy, François-Xavier Priollaud, the Normandy for Peace team works all year long to conceive the programme of a two days event which is now internationally renowned for its quality.



Les guerres se multiplient, les crises politiques et climatiques se succèdent et les discours anxiogènes et belliqueux saturent l'espace public en donnant le sentiment que la paix recule chaque jour à travers le monde. Sans nier cette réalité, il est pourtant crucial de ne pas s'y résigner.

En explorant la nouvelle équation géopolitique qui se dessine, cette édition apportera aux citoyens et à la jeunesse des motifs d'espoir qui rappellent qu'aujourd'hui plus que jamais, il existe des leviers d'action concrets pour agir en faveur de la construction de la paix.

Cette année encore, plusieurs types de séquences seront proposées :

- Conférences plénieress
- Débats thématiques
- Ateliers dédiés à la jeunesse
- Projections de documentaires
- Témoignages
- Dédicaces
- Expositions
- Etc...

Deux conférences plénieress constituent les principaux temps forts du Forum et offrent une vue d'ensemble des expériences et des témoignages de personnalités de premier plan sur le thème global du Forum. **Des intervenants de haut niveau, tels que des chefs d'État, des ministres et des lauréats du Prix Nobel de la paix, s'expriment devant un public de 1 200 personnes.** Chaque intervenant est consulté avant les conférences sur son intervention et sur le format de la prestation (keynote, dialogue, table ronde), afin qu'il puisse participer dans les meilleures conditions.

Pour approfondir les conférences et éclairer d'autres questions d'actualité, **des débats et plusieurs séquences dédiées aux étudiants traitent de sujets plus spécifiques du point de vue d'experts, d'universitaires, de journalistes ou de personnalités engagées.**

Enfin, en lien avec notre souhait d'impliquer la jeunesse dans la construction de la paix de demain, **plusieurs ateliers seront organisés avec des partenaires pédagogiques.**

Sous l'impulsion du Comité Scientifique de Normandie pour la Paix animé par les experts internationaux Bertrand Badie et Nicole Gnesotto et du Vice-Président de la Région Normandie François-Xavier Priollaud, l'équipe Normandie pour la Paix travaille tout au long de l'année pour concevoir le programme d'un événement qui est désormais internationalement reconnu pour sa qualité.